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دبیر علمی سیزدهمین همایش طلای سبز اعلام کرد:

در حوزه فرآوردههای طبیعی چابک نیستیم

 

ایران همواره از نظر کارشناسان، به عنوان یکی از مناطق غنی از نظر منابع طبیعی
در حوزه فرآوردههای طبیعی و گیاهی بوده است. پیشینه تاریخی طب ایرانی نیز نشان

میدهد که درمان بسیاری از بیماریها در گذشته با استفاده از همین فرآوردهها انجام
میشده است. در دوره معاصر نیز با توجه نگاه مثبت مصرفکنندگان، تولید داروهای

گیاهی و فرآوردههای طب سنتی در کشور گسترش مطلوبی یافته است و حضور گسترده
تولیدکنندگان این محصولات در همایش و نمایشگاه «طلای سبز» موید همین موضوع است.
اما با این حال به نظر میرسد که فعالان عرصه تولید فرآوردههای طبیعی و گیاهی

آنچنان که باید و شاید از شرایط بازار، قوانین، دستورالعملها و حمایتهای لازم
برای توسعه و گسترش این صنعت در کشور رضایت ندارند. دکتر امیرحسین جمشیدی، رئیس
هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان داروهای گیاهی و فرآوردههای طب سنتی ایران و دبیر

علمی سیزدهمین همایش طلای سبز، در آستانه این رویداد، وضعیت کنونی این صنعت در
کشور و دغدغهها و مشکلات موجود در این بخش را تشریح کرد.

دکتر جمشیدی درباره برگزاری همایش طلای سبز عنوان کرد: همایش و نمایشگاه طلای سبز
در طول این سالها همواره به صورت منظم و سالانه برگزار شده و امروز در آستانه
سیزدهمین دوره متوالی آن، فعالان این حوزه از استمرار چنین رویدادی که جایگاه

اصلی نمایش توانمندیهای کشور در زمینه فرآوردههای طبیعی و گیاهی است بسیار
خوشحال هستند؛ البته باید در کنار این خرسندی، به کمبودها و مشکلات موجود در این

حوزه نیز اشاره کرد.

رئیس هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان داروهای گیاهی و فرآوردههای طب سنتی ایران
با اشاره به ضرورت توجه به مشکلات و دغدغههای موجود در این بخش خاطرنشان کرد:
حوزه فرآوردههای طبیعی و سنتی همواره با مشکلات متعددی دست به گریبان است و
متاسفانه دغدغههای ما نسبت به سالهای گذشته در این بخش نهتنها کم نشده بلکه

افزایش نیز یافته است. در واقع به رغم اینکه داروهای طبیعی و سنتی از همه سو و
از مسیرهای بالادست نیاز به حمایت دارند، میبینیم که این حمایتها و کمکها به شکل

مطلوب انجام نمیشود.

دبیر علمی سیزدهمین همایش طلای سبز در این زمینه تاکید کرد: در سالی که گذشت
بزرگترین موضوع آزاردهنده در این حوزه بحث قیمتگذاری واقعی فرآوردههای طبیعی

بود. ما در این حوزه با وجود رشد تورمی که در کشور وجود داشت، قیمتهای مناسبی را
برای این محصولات دریافت نکردیم که این موضوع علاوه بر عدم توجیه اقتصادی مطلوب

برای تولیدکنندگان، موجب عدم جذب سرمایه و کوچک ماندن این صنعت میشود.

وی درباره اهمیت نقشآفرینی تشکلهای علمی و صنفی در برنامهریزیها و سیاستگذاریها
برای این بخش، یادآور شد: انتظار ما در ارتباط با فرآوردههای طبیعی این است که

از انجمنها و شرکتهای فعال در این حوزه استفاده بهینه و مطلوبتری انجام شود. در
حال حاضر انجام خیلی از کارهایی که در این حوزه درباره آنها هدفگذاری صورت

گرفته، به تنهایی از عهده سازمان غذا و دارو خارج است و کاهش سرعت این امور
فعالیتهای این بخش را با چالشهای جدی مواجه میکند.
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دکتر جمشیدی در پایان گفت: اگر میخواهیم حوزه فرآوردههای طبیعی و گیاهان دارویی
در کشور به رشد و توسعه مطلوب برسد و از تمام ظرفیتهای آن به شکل متناسب استفاده
شود، باید روند انجام امور در این حوزه چابک باشد؛ اما متاسفانه در بسیاری موارد

این موضوع صادق نیست و این امر به شدت صنعت را با مشکل مواجه میکند.//


